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Південна Медіа Мережа — 
медійна агенція, яке об’єд-
нує інформаційні ресурси 
всіх населених пунктів 
Таїровської громади. На-
шими кореспондентами є 
жителі громади, які чесно і 
незаангажовано розповіда-
ють про події у своїх населених пунктах чи житлових 
масивах, одним словом — пишуть про те, що їх турбує. 
Ми, група журналістів, об’єднали ці ресурси в єдиний ін-
формаційний простір, центром якого стала новостійна 
стрічка  www.pivden.media.

Наша громада — одна з найперспективніших в Одесько-
му регіоні. На її території розвинуті і рекреація, і будів-
ництво котеджних будинків, і сільське господарство, і 
промисловість. Тут живуть небайдужі люди з активною 
життєвою позицією, які прагнуть стабільного розвит-
ку та благополуччя громади. Ми будуємо діалог з жи-
телями таких населених пунктів, як селище міського 
типу Таїрове, село Лиманка, житлові масиви “Черво-
ний Хутір”, “Золота Гірка”, “Дружний”, “Ульянівка”, 
“Совіньйон”, “Райдужний”, село Балка і Чорноморка, а 
також “Перлини Кадорру”. Всі ці населені пункти — це 
одна громада зі спільними проблемами та задачами, і в 
той же час кожна з цих територій має власні невирішені 
питання. Ми, враховуючи думку небайдужих жителів 
громади, будемо про все це розповідати і допоможемо 
знайти вирішення. 

Дізнаватися новини від Південної Медіа Мережі ви мо-
жете на сайті www.pivden.media, на офіційній сторінці в 
Facebook, дивитися репортажі на каналі в Youtube, або 
з газети  “Південь”, яку ви читаєте прямо зараз. Також 
ми працюємо над тим, щоб найближчим часом презен-
тувати для жителів громади телевізійний канал. Наша 
медійна агенція також пропонує послуги реклами, ви-
готовлення друкованої та відео продукції. Вже сьогодні 
ми відкриті для діалогу з жителями громади, представ-
никами місцевого самоврядування та підприємцями!  
Якщо у вас є тема для сюжету або ви стали свідком важ-
ливої події — напишіть нам.

  Соціальна ініціатива
До редакції Південної Медіа Мережі надійшла пропози-

ція від мешканців Таїровскої громади про проведення бла-
годійної акції для дітей-сиріт. Ми підтримуємо цю ініціативу 
та пропонуємо всім бажаючим приєднатися до збору теплої 
одежі та взуття, іграшок для сиріт Белгород-Дністровсько-
го дитячого дому-інтернату. Тел.: 30-90-40.

РЕКЛАМА

ХТО МИ?

ПОВЕРНЕННЯ ІМЕНІ ДАЙБЕРГІВ – читайте на стор. 7
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ТАЇРОВСЬКА КРИЗА 
В ОБЛИЧЧЯХ2 грудня Таїровська те-

риторіальна виборча комісія 
зареєструвала Тимура Ха-
саєва головою громади, але 
Таїровська криза триває. 
Нова перешкода в роботі 
новостворенної ради – 10 
депутатів, які відмовляють-
ся брати участь у сесійних за-
сіданнях та вирішувати про-
блемні питання об’єднанної 
громади.

Знайомтесь: обранці 
проти своєї громади...

– Алла Колеснікова, об-
рана від с.Сухий Лиман.

– Генадій Вольський, об-
раний від с.Сухий Лиман.

– Володимир Синіго-
вець, обраний від ж/м «Зо-
лота Гірка».

– Данило Топольницький, 
обраний від ж/м «Совіньон».

– Василь Токаренко, об-
раний від ж/м «Совіньон».

– Всеволод Шаєвський, 
обраний від ж/м “Академмі-
стечко-Совіньон».

– Леонід Гуславський, 
обраний від ж/м «Дружний».

– Лариса Бурлака, обра-
на від ж/м «Дружний», ж/м 
«Кадорр».

– Лілія Беженар, обрана 
від ж/м «Райдужний».

– Дмитро Нетреба, обра-
ний від ж/м «Райдужний».

Шановний читач, згадай, 
можливо і ти віддав свій го-
лос за цих «слуг». Детальні-
ше про Таїровську кризу – 
на сторінці 4.
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ГОЛОВНЕ ЗА МІСЯЦЬ      ФОТОФАКТ

В «РАЙДУЖНОМУ»
ПРИПИНЕНІ ПОРУШЕННЯ
З БОКУ МІСЦЕВОГО ЖЕКУ

При наявності в квар-
тирі лічильника тепла об-
слуговуюча організація не 
має права робити нараху-
вання плати згідно площі 
квартири – Держпродспо-
живслужба.

Громадська організація 
«Нове Таїрове» звернулася 
до Головного управління 
Держпродспоживслужби в 
Одеській області, у складі 
якого тепер перебуває управ-
ління захисту споживачів. 
Мета звернення – захист 
прав мешканки «Райдужно-
го», якій товариство «Жит-
лово-комунальний сервіс» 
нараховує плату за теплопо-
стачання згідно її житлової 
площі, без врахування показ-

ників лічильників тепла, що в 
неї встановлені.

Відреагувавши на звер-
нення, головне управління 
у жовтні провело перевірку 
ЖЕКу і виявило порушен-
ня закону при нарахуванні 
плати за надання послуг з 
централізованого опалення 
згідно площі квартири, а не 
показників лічильника тепла.

Контролюючим органом 
було винесено припис та зо-
бов’язано обслуговуючу ком-
панію усунути виявленні по-
рушення закону та здійснити 
нарахування згідно з показ-
никами квартирного засобу 
обліку теплової енергії.

Докладніше на сайті
novetairove.org

ТАРИФ «25,33»
В СОВІНЬЙОНІ СКАСОВАНИЙ 
СУДОМ ПЕРШОЇ ІНСТАНЦІЇ

9 листопада суддя Одесь-
кого окружного адміністра-
тивного  суду Бутенко А.В. 
повністю задовільнив по-
зов Д.Топольницького та В.
Шаєвського по справі «Про 
визнання протиправним та 
скасування рішення виконко-
му Таїровської селищної ради 
від 17.07.2018 року №180» 
«Про встановлення тарифу 
на послуги централізованого 
водопостачання та водовід-
ведення, які надаються ТОВ 
«КОМУНСЕРВІС». Сторону по-
зивачів представляли адвока-
ти Ю.Канікаєв і В.Бороган.

Таким чином, тариф у 
розмірі 25,33 грн. за поста-
чання та відвідення кубоме-
тру води для совіньйоновців 
скасований.

Для мешканців житлово-
го масиву Совіньйон це хоч і 
маленька, але довгоочікува-
на перемога, навіть при ро-
зумінні, що на цьому крапку 
ставити рано, що обслуго-
вуюча організація «Комун-

сервіс» буде пробувати взяти 
тарифний реванш або через 
апеляцію, або намагаючись 
вплинути на сільраду.

В той же час більшість 
совіньйонівців повністю за-
плутались та не розуміють, 
яку ціну їм платити за воду 
зараз.

Між іншим, засновник 
Совіньйону Олександр Сач-
ков не втомлюється повто-
рювати, що тариф «25,33» 
– один з найнижчих у районі. 
Мовляв, у тому ж житловому 
масиві «Дайберг» тариф на 
водопостачання та водовід-
ведення складає майже 30 
грн. за куб. Виявилося, це чер-
гова неправда з вуст Сачкова. 
Як пояснили в адміністрації 
ЖМ «Дайберг», для мешкан-
ців цього житлового масиву 
ціна навіть після останього 
підвищення складає 10 грн. 
за водопостачання та 8 грн. 
за водовідведення. У підсум-
ку – 18 гривень за куб.

Данило Горячкін

«РАЙДУЖНИЙ»

СОВІНЬЙОН

Звичайний вихідний день у передмісті Одеси, що територіально відноситься до селища 
Таїрове Овідіопольського району. Навколо поля, а в самому житловому масиві «Райдуж-
ний» автівкам не протиснутись. Тому і залишають своїх залізних коней мешканці та гості 
«Райдужного» за його межами – так напевно безпечніше: ніхто не зачепить, щільно пар-
куючись як прийдеться у вузьких міждворових проїздах.

БЕЗ
ПАРКОМІСЦЬ...

ЗБІГ ОБСТАВИН
ЧИ ЗАКОНОМІРНІСТЬ?

Постраждав ще один де-
путат Таїровської об’єдна-
ної територіальної громади 
Олег Кірєв. Він, як і його ко-
лега Сергій Рудов, котрому 
підпалили гараж з автівкою, 
був присутній на першій сесії 
Таїровської ОТГ. Сесійне за-
сідання, до речі, так і не від-
булося через відсутність не-
обхідної кількості депутатів.

Аlternatyva.org повідом-
ляє, що з Олегом Кірєвим в 
односторонньому порядку 
були розірвані договори на 
розміщення тимчасових спо-
руд у місті Одеса. Торгові 
павільйони, які належать де-
путату, в спішному порядку 
були демонтовані.

Що це – збіг обставин чи 
закономірність?

В СЕЛІ ЛИМАНКА
НЕВІДОМІ ПІДПАЛИЛИ
ДЕПУТАТСЬКИЙ ГАРАЖ

Це трапилось в ніч на 
22 листопада. ДСНС повідо-
мили про те, що в одному 
з гаражів, розташованих в 
селищі Лиманка, трапилось 
загоряння. Рятувальники 
прибули вчасно та ліквідува-
ли пожежу, але автівка, яка 
знаходилась у гаражі, все ж 
отримала пошкодження. З 
іншого боку, добре, що во-
гонь не дістався газового ба-
лону, яким обладнаний авто-
мобіль.

За попередньою версією, 
пожежа виникла внаслідок 
внесення джерела загоряння 
ззовні. Тобто швидше за все 
це навмисний підпал.

Згодом було з’ясова-

но, що гараж і автомобіль 
Suzuki SX4 належать депу-
тату Таїровської ОТГ Сергію 
Рудову. Сергій Валентинович 
повідомив інернет-виданню 
alternatyva.org, що не вва-
жає це випадковістю та пов’я-
зує зі своєю депутатською 
діяльністю.

До речі, Сергій Рудов був 
одним з тих, хто підписав 
лист-звернення про прове-
дення першої сесії Таїровсь-
кої ОТГ і прийшов на неї, 
всупереч «рекомендаціям» 
політтехнолога від БПП Ми-
хайла Шмушковича, який за-
раз намагається впливати на 
деяких депутатів Таїровської 
ОТГ.

ЛИМАНКА

В ОВІДІОПОЛЬСКІЙ РДА 
ТИМЧАСОВЕ КЕРІВНИЦТВО

На початку листопада з’я-
вилась новина, що Президент 
України задовільнив заяву 
голови Овідіопольської рай-
онної держадміністрації Во-
лодимира Левчука та звіль-
нив його з  займаної посади. 
Перед цим голова Одеської 
області Максим Степанов 
неодноразово вказував пану 
Левчуку на недоробки та про-
блеми території, якою остан-
ній керує. Дійшло навіть до 
того, що під час апаратного 
засідання Максим Степанов 
порадив голові Овідіополь-
скої РДА звільнитися.

І ось – крісло керівника 
одного з найбагатіших рай-
онів звільнилося та зайняв 
його колишній перший за-
ступник пана Левчука – Ігор 
Ільченко, але поки він ще 

тимчасово виконує обов’яз-
ки голови райадміністрації.

До речі, посаду в.о. го-
лови Овідіопольської РДА 
Ігор Ільченко вже займав у 
2016 році. А до того, як при-
йти на держслужбу, керував 
підприємством «Зернотрейд 
груп».

ОВІДІОПОЛЬ

В ТАЇРОВЕ З’ЯВИВСЯ
ТЕРМІНАЛ ДЛЯ СПЛАТИ
КОМУНАЛЬНИХ ПОСЛУГ

Мешканці смт Таїрове та 
його околиць зможуть спла-
чувати комунальні послуги 
та здійснювати інши платежі 
за допомогою першого в 
селищі терміналу, що вста-
новлений у приміщенні КП 
ЖКП «Таїрове». Нагадаємо, 
Таїровське комунальне під-
приємство знаходиться на 
вул. 40-річчя Перемоги, 55.

Термінал доступний для 
користування щоденно з 8-ї 
до 17-ї години протягом тиж-
ня, окрім вихідних і святко-
вих днів.

Співробітниця КП ЖКП 
«Таїрове» Наталя розповіла, 

що за допомогою терміналу 
можна сплатити за газ, елек-
троенергію, водопостачання 
та водовідведення, за послу-
ги зв’язку, інтернету та інше.

– Комісія за послуги тер-
міналу фіксована та складає 
10 гривень від суми до 500 
гривень. Якщо сума переви-
щує 500 гривень, користувач 
терміналу сплачує вже від-

соток від платежу, – роз’яс-
нює Наталя. А ще додає, що 
завжди допоможе, якщо у 
таїровців виникнуть склад-
ності при користуванні тер-
міналом.

Артем Сорокін

ТАЇРОВЕ

ТАЇРОВСЬКА ОТГ В 2018 РОЦІ ЗАЛИШИЛАСЬ БЕЗ СУБВЕНЦІЇ
Майже 60 інфраструктур-

них проектів реалізували ОТГ 
Одеської області за кошти 
державної субвенції. На це 
було витрачено 96 млн.грн. 
Про це повідомили в депар-
таменті економічної політики 
та стратегічного планування 
Одеської обласної державної 
адміністрації.

Кошти з держбюджету 
були спрямовані на потреби 
25 об’єднаних громад, а за-

гальна кількість ОТГ в Одесь-
кій області на сьогоднішній 
день становить 31. Тобто 6 
об’єднаних громад залиши-
лися без субвенцій. Серед 
них, на жаль, Таїровська ОТГ, 
яка фактично так і не запра-
цювала з часу проведення 
останніх місцевих виборів. 
Отже, минув рік, а наша гро-
мада не тільки не отримує 
державні кошти у вигляді суб-
венцій, але й не може взагалі 

розпоряджатися власними 
коштами на рахунках грома-
ди, а це близько 150 млн. грн.

Для того, щоб зрозуміти, 
що втрачає громада у війнах 
за владу та вплив, розповімо, 
як витрачають субвенції в ін-
ших ОТГ. Як звітують в ОДА, 
здебільшого громади спря-
мовують кошти на закупівлю 
транспортних засобів, ре-
монт закладів освіти, покра-
щення дорожньо-транспорт-

ної інфраструктури, вуличне 
освітлення, водопостачання. 
Найкращі темпи реаліза-
ції проектів демонструють 
Авангардівська та Велико-
михайлівська селищні ОТГ, а 
також Дальницька, Маяківсь-
ка, Куяльницька і Лиманська 
сільські ОТГ, – розповів ди-
ректор департаменту еко-
номічної політики та страте-
гічного планування Одеської 
ОДА Дмитро Радулов.
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В ОДНОМУ АБЗАЦІ

ТАЇРОВЕ
Артезіанська свердловина в 

селищі Таїрове повністю  готова 
до зими. Таїровські комунальни-
ки в середині листопаду провели 
профілактичні роботи з технічним 
обладнанням бювету та звітували, 
що вода в ньому відповідає всім 
державним санітарним нормам. 
Режим роботи бювету залишить-
ся незмінним: з 8 до 18 години.

14 листопада сталася крадіжка 
з припаркованої біля ресторану 
«Таїровський» автівки. Зловмис-
ники поживилися немаленькими 
грошима – 6000 американських 
доларів. Поки ще інформації про 
затримання крадіїв немає.

У «Райдужному» вирішили не 
чекати працівників «Зелентресту» 
та самотужки провели обрізку дерев уздовж житлового маси-
ву. Для цього була залучена спецтехніка підрядної організації. 
Але і цей процес вимогав чималих зусиль щодо узгодження 
робіт з комунальним підприємством «Зелентрест».

Майстер-клас по 
контактному карате 
пройшов 26 листопада 
у спортивній залі ди-
тячого саду «Райдуж-
ний». На ньому були 
присутні юні мешканці 
житлового масиву, які 
під час майстер-класу 
працювали над удар-
ною технікою рук і ніг. 
Своїм досвідом з юна-
ками поділився прези-
дент World Sokarate 
Organization Шихан 
Андрій Рєкунов, 7-й 
дан. А запросив його 
на цю зустріч Сенсей 
Віктор Годловський, 
який тренує дітей з 
«Райдужного».

Житловий масив «Дайберг» облаштовує на своїй тери-
торії кінцеву зупинку маршрутного таксі №221. Таким чином 
маршрут збільшиться приблизно на кілометр, а мешканці та 
співробітники «Дайбергу» отримують можливість зручно до-
биратися до житлового масиву і напаки – до міста.

Разом з благоустроєм розворотного кільця зупинки неза-
баром у «Дайберзі» з’явиться головна арка в’їзду в адміністра-
тивну частину масиву, яка з’єднає її з виїздом на трасу Оде-
са-Чорноморськ широким сучасним проспектом.

Майже 25 вічнозелених красунь-сосен висаджено в «Дай-
берзі» – так облаштовується вхід у майбутній парк житлового 
масиву. Зріст хвойних дерев – більше 2-х метрів. Рослини вже 
немаленькі, тому повинні добре почувати себе на новому міс-
ці. А всього в планах дирекції ЖБК «Дайберг» подальша висад-
ка північних красунь загальною кількістю не менш 150 одини-
ць. Можна тільки уявити, як гарно взимку буде виглядати парк 
«Дайбергу» з розкидистими гілками сосен, що тримаюсь білий 
пухнастий сніг. А яким буде навколо аромат хвої!

«РАЙДУЖНИЙ»

«ДАЙБЕРГ»

НІЧИЙНА ДОРОГА
ВІДРЕМОНТОВАНА ПІД ДОЩЕМ

Нарешті закінчено укла-
дання асфальту на ділянці 
біля «Епіцентру» по про-
спекту Небесної Сотні. Водії 
можуть більше не нервува-
ти з приводу велетенських 
заторів, які спричиняли ці 
ремонтні роботи. Залиши-
лось небагато: облаштувати 

як укладається асфальт під 
проливним дощем. Від та-
кої недбалості коментатори 
обурювались, що таким чи-
ном влада закопує бюджетні 
гроші. А ще питали: що це – 
таке українське ноу-хау?

Маленька довідка: май-
же рік назад міністр інфра-

ділянкою між «Епіцентром» 
та Чорноморкою. Проспект 
Небесної Сотні, який з’єд-
нується з проспектом Свобо-
ди – цю дорогу раніше звикли 
звати трасою Одеса-Чорно-
морка. Тоді це дійсно була 
траса, без гіпер- і супермар-
кетів та багатоповерхових 

могло бути вирішеним, якби 
не деякі проблеми, головна 
з яких – жахливий стан вка-
заної дороги та необхідність 
в дуже великих коштах на її 
утримання.

До того ж таке питання по-
винно бути винесене на сесію 
ради, бажано новоствореної 
об’єднаної територіальної 
громади, та, нажаль, знову 
відповідь передбачувана: 
де-юро та де-факто такої 
громади не існує. Так буде 
принаймні до тих пір, поки не 
збереться серед нових депу-
татів кворумна більшість.

Заради справедливості 
потрібно відмітити, що дію-
чий голова Таїровскої се-
лищної ради Хасан Хасаєв за 
кошти місцевого бюджету, а 
іноді й за власні кошти вста-
новлював світлофори уздовж 
проспекту Небесної Сотні, 
наприклад, на двох перехре-
стях проспекту з вулицями 
Червоного Хутора. Також 
встановлювались стовби з 
ліхтарями. Але цього, на-

СОВІНЬЙОНОВЕЦЬ ВИГРАВ
СУД ПРОТИ «КОМУНСЕРВІСА»

29 листопада в Мали-
новському районному суді 
було розглянуто справу за 
позовом жителя Совіньйону 
Олександра Каратова до об-
слуговуючої організації «Ко-
мунсервіс» щодо визнання 
незаконними дії «Комунсерві-
са» щодо позивача, а саме від-
ключення його домоволодін-
ня від подачі електроенергії.

Третьою стороною в су-
довому засіданні виступила 

громадська організація «Гро-
мада Совіньйона – за права».

Суддя Лічман задоволь-
нив позов Каратова А.А. в 
частині незаконності дій «Ко-
мунсервіса», а також при-
судив відповідачу сплатити 
судові витрати в розмірі 10 
тисяч гривень.

Будинок жителя Совіньй-
она Олександра Каратова 
був відключений від елек-
тропостачання в серпні 2018 

року нібито через відсутність 
договору на електроенергію, 
хоча такий договір, а також 
квитанції про сплату послуг, 
які підтверджують відсутність 
заборгованості, у Олексан-
дра Каратова були. З цього 
можна зробити висновок, що 
таким чином «Комунсервіс» 
намагався чинити тиск на 
совіньйонівського активіста, 
не згодного з політикою ад-
міністрації житлового масиву.

На початку жовтня в тому 
ж Малиновському районно-
му суді Каратовим був вигра-
ний ще один судовий процес 
проти «Комунсервіса». Тоді 
суд виніс рішення негайно 
включити світло Олександру 
Каратову, та «Комунсервіс» 
виконав цей судовий припис.

Нинішнє рішення постави-
ло крапку в цій окремо взятій 
епопеї і тільки кому в трива-
лому протистоянні жителів 
Совіньйона та обслуговуючої 
організації «Комунсервіс». До 
речі, у «Комунсервіса» є за-
конне право протягом 30 днів 
з моменту вступу в силу рі-
шення суду подати апеляцію.

БІЛЬШЕ НОВИН
на сайті pivden.media

facebook.com/pivden.media
Бажаєш стати автором цікавих новин?

Телефонуй 0966 234 991

паркомісця уздовж дороги, 
встановити бордюри – це 
буде зроблено швидше за 
все вже після зими. Але як 
довго протримається нове 
асфальтне покриття та чи не 
з’являться навесні на ньому 
такі звичні ями?

Питання майже риторич-
не з урахуванням того, що 
найбільша активність в укла-
данні асфальту прийшлася на 
дуже холодні та дощові дні 
наприкінці листопаду.

Користувачі соціальних 
мереж неодноразово розмі-
щували на власних сторін-
ках фото та відео про те, 

структури України Воло-
димир Омелян з гордістю 
розповідав дві новини: по 
перше, про створення так 
званого Дорожнього фонду, 
а по-друге – про намір цьо-
горіч закопати в українські 
дороги 47 мільярдів (!) гри-
вень.

Справа не тільки в тому, 
що більшість з цієї величез-
ної суми дійсно закопується. 
Проблема ще в тому, що де-
які з наших доріг зовсім не 
мають власника, тобто не на-
лежать нікому та ніхто за них 
не несе відповідальності.

Така ж сама історія – з 

житлових комплексів. Зараз 
багато чого змінилось, не змі-
нилася лише швидкість рухо-
мих автівок. Тому з’явилася 
потреба в світлофорах, освіт-
лених пішохідних переходах 
і взагалі в ліхтарях, які на цій 
дорозі майже відсутні.

Але хто повинен турбува-
тись про це, коли дорога по 
суті нічийна? «Укравтодор»? 
Чи, можливо, місцева влада?

Мабуть, читачі не знають, 
що Одеська філія «Укравто-
дору» зверталася з листом до 
Таїровської селищної ради з 
пропозицією взяти цю дорогу 
на баланс громади. Питання 

жаль, замало.
Ось такий екскурс до про-

блеми вийшов в мене після 
того, як гарячу асфальтову 
суміш під дощем нарешті за-
катали та дорога знову стала 
повноцінно функціонувати.

Та якщо не замислювати-
ся над усіма цими питаннями, 
здається, все дуже добре, 
адже встигли відремонтува-
ти проспект до початку пе-
редноворічних приготувань, 
коли дорожній трафік у місті 
та за його межами збіль-
шується в рази. Все дуже до-
бре, майже все...

Данило Горячкін

СОВІНЬЙОН

В складних умовах,
на холоді та під дощем

укладався асфальт біля «Епіцентру»...

...та все заради того, щоб наші
передноворічні приготування

не були затьмарені заторами
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ТАИРОВСКАЯ ГРОМАДА

НИКТО
НЕ ХОТЕЛ УСТУПАТЬ

Я сам лично, как депу-
тат Поселкового совета 7-го 
созыва, был инициатором 
создания Таировской объе-
диненной территориальной 
громады (ОТГ) и проведения 
досрочных выборов нового 
состава депутатов и соответ-
ственно головы новоиспечен-
ной громады с громкой при-
ставкой – «первого созыва». 
Каюсь, не понимал до конца, 
на что могут пойти негодяи 
под ширмой различных пар-
тий и прикрытием олигархов, 
чтобы заполучить влияние 
над одной из богатейших 
территорий в Украине – что 
в финансах, что в земельных 
ресурсах.

Таких выборов в новой 
истории страны еще не было. 
Ладно, не допустили к ним 
Хасана Хасаева, победу в них 
одержал его сын Тимур. Так 
признайтесь, оппоненты, в 
том, что это выбор народа, 
согласитесь с ним! Оказалось 
это невозможно. Как четко 
по этому поводу высказался 
мой коллега, депутат от Чер-
воного Хутора Федор Мар-
цих: «Это раньше были чест-
ные выборы, а когда в них 
вмешались деньги, и очень 
большие, выборы вмиг пре-
вратились в фарс».

Тоже самое можно ска-
зать об избранном депу-
татском корпусе. В нем по-
явилось много новых лиц, 
которые еще на стадии пред-
выборной борьбы просто по-
ражали своей активностью и 
навязчивостью. Они были вез-
де: буклетах и на билл-бор-
дах, футболках и пряниках, 
заборах и столбах, листовках 
и… конвертах. Они кричали 
общественности: «Выберите 
меня, не подведу!» И тут же 
принимались угощать своих 
избирателей сосисками и 
кашей, глинтвейном и чаем, 
деньгами и водкой. Мол, мы 
такие «робин гуды», готовые 
безвозмездно тратить свои 
деньги ради лучшей жизни 
других. И люди «повелись», 
чего скрывать. Правда, в пер-
вом составе депутатов ОТГ 
не сплошь и рядом новые 
лица, достаточно и тех, кто 
уже не раз присаживался в 
кресло «законодателя» Таи-
ровской громады, суть не в 
этом. А в том, что, к примеру, 
Георгия Емельяновича Чер-
ного, многолетнего депута-
та из Таирово заслуженной 
победы лишили. Он не бегал 
по поселку, не тратил деньги 
на остановки общественного 
транспорта, не угощал нико-
го дармовой выпивкой, не 
обещал понижения тарифов 
на ЖКХ, а люди его выбра-
ли. При чем безоговорочно! 
А его не зарегистрировали. 

А вместе с ним еще 6 депу-
татов. Вот и получилась еще 
одна коллизия наших выбо-
ров: 20 депутатов вместо 
26-ти. Это при том, что цифра 
депутатского большинства, 
достаточная для принятия 
легитимных решений, оста-
лась неизменной – 14.

Уже при первой попытке 
созвать первую сессию ОТГ, 
состоявшуюся в марте, стало 
ясно: ничего путного из этого 
состава депутатского корпу-
са не выйдет. 8 человек, ко-
торые тогда игнорировали 
проведение сессии, объясня-
ли свои действия протестом 
против того, что Тимур Хаса-

ев до сих пор не зарегистри-
рован головой. И их можно 
понять: это выбор народа, в 
том числе и их избирателей. 
Остальные 12 человек безу-
спешно жаловались на своих 
будущих коллег, подавали 
на них в суды, обращались в 
правоохранительные органы 
и просто предлагали: «Давай-
те начнем работать без «го-
ловы», а там видно будет». 
Вторая половина упрямо на-
стаивала на своем: «Сначала 
выбор народа – Тимур Хаса-
ев, потом – наше участие в 
первой сессии».

КОМПРОМИСС
ОППОНЕНТОВ

Такая катавасия, дливша-
яся почти год, казалось, не 
закончится никогда. Но даль-
нейшее развитие событий 
четко подтвердило, что вы-
ход из кризиса необходимо 
срочно искать. До очередных 
местных выборов аж целых 
2 года, и в таком состоянии 
громада их просто не пере-
живет. Тем паче, зима «на 
носу», целый бюджетный год 
впереди, а денег… Ну, на сче-
тах ОТГ более 130 миллионов 
гривень, но они заблокиро-
ваны по причине отсутствия 
главного лица – «мэра» гро-
мады. На счетах же поссове-
та их давным-давно нет. В об-
щем, и Хасаевы, и их давний 
соперник по выборам Сергей 
Обертун в конце концов «уда-

рили по рукам» и попытались 
вместе преодолеть «таиров-
ский кризис»: прежде всего, 
чтобы люди не страдали, а 
громада не выглядела посме-
шищем на глазах всей стра-
ны. Ведь столько полезного 
за это время можно сделать! 
Если кто сомневается в пра-
вильности Президентского 
курса в вопросах децентра-
лизации, советую посетить 
соседствующую с нами Аван-
гардовскую громаду. И все 
сомнения отпадут вмиг! Ей, 
кстати, тоже всего лишь год. 
Но ее достижения можно 
перечислять бесконечно. Не 
буду занимать времени, про-

сто скажу, что Авангард – это 
ярчайший пример того, как 
власть рационально и эффек-
тивно воспользовалась новы-
ми реалиями под названием 
«Децентрализация». А что 
у нас? Деньги вроде есть, а 
распоряжаться ими нельзя. 

Выход с «мертвой точки» – 
начало работы депутатского 
корпуса в своем большин-
стве – хотя бы 14 человек. Но! 
Вопрос принципа остается 
непоколебим: выбор народа 
– Тимур Хасаев с полномочи-
ями головы! Таким образом, 
и Хасаевы, и Обертун обрати-
лись к новоизбранным депу-
татам со словами: «Давайте 
начнем работать!»

Документом, подтверж-
дающим то, что сами народ-
ные избранники поддержи-
вают эту инициативу, стало 
письмо-обращение 14-ти де-

путатов к Таировской изби-
рательной комиссии. 7-я по-
пытка первой сессии была 
назначена на 18 ноября.

«ТРЕТЬЯ СИЛА»,
ТЫ КТО?

Каково же было удивле-
ние всех присутствующих, 

когда в зале для проведения 
пленарного заседания сессии 
вновь не набралось необхо-
димого кворума депутатов. 
Где же они, те, кто еще вче-
ра требовал ее созыва? Уж 
не знаю, чего они так плохо 
спрятались, или их всех кто-
то попросту «слил», но боль-
шинство из них были обна-
ружены в одном из одесских 
ресторанов. При чем в пол-
ном составе вся «гоп-компа-
ния», которая совсем недав-
но с пеной у рта призывала: 
«Мы – за громаду, давайте 
работать!» Причину своего 
отсутствия на сессии за всех 
пояснил самый «красноречи-
вый» Даниил Топольницкий: 
«Мы отдыхаем, пьем чай, 
кофе и обсуждаем, как у кого 
дети растут». Пикантность 
ситуации добавило и то, что 
в этой компании был заме-
чен Михаил Шмушкович. 
Еще недавно он слыл «реги-
оналом», занимал даже пост 
председателя областного 
совета. В настоящее время 
– член исполкома горсовета 
и… председатель городской 
организации партии «Соли-
дарность» (Блока Петра По-
рошенко). Это как понимать: 
он что – агитировал новоиз-
бранных депутатов не прини-
мать участие в сессии? А как 

же «Курс Президента Украи-
ны на децентрализацию»?

На самом деле все го-
раздо прозаичнее. При 
поддержке финансовых 
структур небезызвестного 
в городе Владимира Галан-
терника делается все, чтобы 
во главе громады, пусть вре-

менно и на самый короткий 
срок, посадить «своего чело-
века». Многие даже уверены 
в том, что собственно грома-
да им также не нужна. Зада-
ча-минимум – разобраться 
с земельными ресурсами 
и финансовыми потоками. 
Задача-максимум – присое-
динить территорию грома-
ды к Одессе. Все! Поэтому 
даже когда, неожиданно для 
многих, Таировская избира-
тельная комиссия 2 декабря 
зарегистрировала Тимура 
Хасаева головой Таировской 
ОТГ, стало понятно, что пер-
вая сессия, даже с восьмой 
попытки, все равно не состо-
ится – не тот сценарий на-
рисовали «кукловоды» 10-ти 
новоизбранным депутатам, 
которые пошли, я так считаю, 
против воли своих избира-
телей в угоду своим личным 
интересам. Кто они? Не буду 
перечислять, потому что все 
хорошо известны и напечата-
ны на первой полосе газеты.

Самое печальное, в этой 
ситуации никто не знает, что 
делать дальше. Отзыв депу-
татов? Позвольте, они еще 
не депутаты. Перевыборы? 
Простите, но сами знаете, в 
какое время мы сейчас все 
живем. Военное положение? 
Кстати, интересная мысль: а 

почему бы не призвать депу-
татов на сборы резервистов. 
А чего?! Не хотят ходить на 
сессию, пусть Родину защи-
щают!

…Только не смешно все 
это. Не нужны Родине такие 
«защитники». Это про таких 
народная молва придумыва-
ет: «Є професія така – розкра-
дать державу!». Между тем, 
если не заработает Таиров-
ская ОТГ – беды не миновать. 
Я не говорю о смелых про-
ектах, таких как строитель-
ство детсада или очистных 
сооружений, закупка муни-
ципального транспорта или 
утепление многоквартирных 
домов. Все гораздо драма-
тичнее: месяц-два и закро-
ются детский сад и школа, 
все бюджетники останутся 
без зарплаты, амбулатория 
без медпрепаратов, улицы 
без освещения, дороги без 
ремонта. А впереди – 2 с лиш-
ним месяца зимы. Кто и за 
что будет убирать те же до-
роги во время снегопада?!

…А в заключение вспом-
ните, уважаемые жители Та-
ировской громады, за кого 
вы голосовали на минувших 
выборах? Вспомните, как вам 
сладостно обещали отдель-
ные «лизоблюды» рай «здесь 
и сейчас»: «Денег в бюджете 
много, хватит всем». Только 
вот я так до сих пор и не по-
нял, кого они имели ввиду: 
себя или своих избирателей?

Валерий Зимовец

ТАИРОВСКИЙ КРИЗИС:
народные избранники против собственного народа

ЭТО НЕ СЛЫХАНО! 10 НОВОИЗБРАННЫХ ДЕПУТАТОВ ТАИРОВСКОЙ ОБЪЕДИНЕННОЙ 
ТЕРРИТОРИАЛЬНОЙ ГРОМАДЫ ОТКАЗЫВАЮТСЯ ПРИНИМАТЬ УЧАСТИЕ В РАБОТЕ ПЕР-
ВОЙ СЕССИИ, ТЕМ САМЫМ БЛОКИРУЯ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ НОВОГО ОРГАНА МЕСТНОГО СА-
МОУПРАВЛЕНИЯ. ПОЧЕМУ? ДАВАЙТЕ РАЗБЕРЕМСЯ ВМЕСТЕ…

Председатель теризбиркома Олег Буравлев объявляет 
сессию несостоявшейся из-за отсутствия кворума 

Зал Дома культуры Таирово полон общественности
и журналистов, но среди собравшихся – только 8 депутатов. 
Часть нового депутатского бойкотирует проведение первой 

сессии объединенной территориальной громады

Голова без присяги.
Тимур Хасаев увержден

головой Таировской ОТГ,
но не принял присягу из-за 

бойкотирования первой 
сессии депутатов ОТГ

Уже год, с момен-
та последних вы-
боров, Таировская 
ОТГ находится в 
состоянии полного 
паралича местной 
власти.

По словам Хасана Ха-
саева, выжить удалось 
исключительно благо-
даря остаткам бюдже-
та прошлого года.

Но сейчас громада 
поставлена на грань 
гуманитарной ката-
строфы, а в 2019-ом 
вообще останется 
без бюджета, по-
скольку его необхо-
димо формировать 
и принимать уже се-
годня! Это в то вре-
мя, когда на счетах 
громады замороже-
но более 130 млн. 
грн.

Важно, что эту тревогу 
сейчас разделяют все 
ранее оппонирующие 
стороны, только вот 
сторонним силам, с 
которыми вошли в сго-
вор некоторые ново-
избранные депутаты, 
судьба громады без-
различна...
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– У кожного лікаря різні 
знання та навички, тому лю-
дина має право обрати того 
лікаря, який йому більш до 
вподоби – чи то в Таїрово, чи 
то в 6-й або 20-й полікліниці 
– за місцем свого мешкання. 
Якщо людина залишаєть-
ся обслуговуватись у нашій 
амбулаторії, вона повинна 
надати документи, необхід-
ні для декларації: ксерокопії 
паспорту, ідентифікаційного 
коду, свідоцтва про народ-

ження – для дітей. Після по-
становки на облік наші лікарі 
безкоштовно надаватимуть 
медичну допомогу.

– Станом на листопад 
скільки людей звернулися до 
Таїровської амбулаторії з 
метою підписання медичних 
декларацій?

– Поки ще у нас підписа-

но небагато декларацій, десь 
біля 400. Вважаю, це пов’я-
зано з тим, що мешканцям 
інших територій Таїровської 
громади, наприклад, житло-
вого масиву «Райдужний» чи 
домів «Кадорру», незручно 
їздити в селище по допомогу, 
можливо, вони користуються 
послугами приватних медич-

них закладів.
– Адже, якщо я вас вірно 

зрозумів, в «Райдужному», 
де мешкає більше 30 тисяч 
людей, немає та в найближ-
чий час не буде своєї амбула-
торії?

– Щодо «Райдужного» 
скажу окремо. Ми намагали-
ся вирішити питання відкрит-
тя амбулаторії в цьому жит-
ловому масиві, спілкувалися 
з цього приводу з депутатом 
селищної ради Дмитром Кри-
вим, проходили цим літом 
процедуру оформлення в 
обласному відділі охорони 
здоров’я, зробили початкову 
документацію, але на цьому 
все призупинилося. Поки не 
працює місцевий орган са-
моврядування, громада не 
має можливості прийняти на 
депутатському рівні рішення 
про створення амбулаторії 
в «Райдужному». Як тільки 
запрацює ОТГ і нові депута-
ти почнуть виконувати свої 
обов’язки, ми отримаємо 
більш можливостей, у тому 
числі в плані відкриття тери-
торіально зручних амбула-
торій.

– Окрім Таїрово, які ще 
населені пункти обслуговує 
ваша амбулаторія?

– Від самого початку за 
нами були закріплені селище 
Таїрово та Сухий Лиман, а 

ЧОМУ ТАЇРОВЦІ НЕ ПОСПІШАЮТЬ ДЕКЛАРУВАТИСЯ?
зараз ще й житловий масив 
Лиманка, який складається 
з Дружного, Райдужного, 
Совіньйону, Чорноморки, 
Червоного Хутору, власне 
села Лиманки. Тобто у нас ве-
лика територія.

– Скільки на теперішній 
час лікарів працює в Таїровсь-
кій амбулаторії?

– Зараз працює 2 сімей-
них лікаря та лікарка-інтерн. 
Я дуже сподіваюсь, що коли 
в неї закінчиться інтернатура, 
вона залишиться в нашій ам-
булаторії. Взагалі нам дуже 
не вистачає молодих фахів-
ців.

– І все ж, повернемося до 
декларування. Якщо людина 
не підписала декларацію з 
сімейним лікарем, чи може 
вона звернутися за кон-
сультацією та отримати 
медичну допомогу в амбула-
торії?

– Якщо людина на пер-
шому етапі не підписала 
декларацію, вона все одно 
може отримати безкоштовну 
первинну допомогу в нашій 
амбулаторії. Але все ж таки 
раджу не затягувати з цим 

питанням. Ми обов’язково 
виїжджаємо на виклики та 
на активні патронажі ново-
народжених. Ми не відмов-
ляємо нікому, хоча за новою 
медичною реформо лікар 
має право самостійно визна-
чати, чи потрібно виїжджати 
до хворого або доцільніше 
дати йому консультацію, на-
приклад, по телефону чи вай-
беру. Тобто пацієнти повинні 
розуміти, що зараз лікарська 
допомога може надаватися в 
будь-якій формі.

– І ще раз: що потрібно 
для того, щоб підписати де-
кларацію?

– Потрібно мати бажання 
та зробити свідомий вибір 
свого лікаря. Також нагадаю 
перелік документів, необ-
хідних для декларування: 
ксерокопії паспорту, іден-
тифікаційного коду, свідо-
цтва про народження, якщо 
декларується дитина. Процес 
декларування проходить в 
режимі онлайн та не займає 
багато часу.

Бесіду провів
Артем Сорокін

Таїровська медична 
амбулаторія обслуго-
вує чималу територію, 
яка складається з 
Таїрово, Лиманки, Су-
хого Лиману та інших 
населених пунктів гро-
мади. Та працюють у 
неї лише два лікаря 
і тимчасовий інтерн. 
Незважаючи на це, 
завідуюча лабора-
торією Ніна ІДРІСОВА 
розповідає, що жод-
ний пацієнт, який звер-
нувся до амбулаторії, 
не залишається без 
уваги. Про роботу ам-
булаторії, а також про 
те, чому процес декла-
рування в громаді йде 
повільно – в нашій роз-
мові з головним ліка-
рем Таїрово:

ТАЇРОВСЬКА МЕДИЧНА АМБУЛАТОРІЯ
приймає пацієнтів щоденно з 8-00 до 11:30 ранку.

Звертатися до лікарів можна за телефоном (048) 773-04-60.
Адреса амбулаторії: смт Таїрове, вул. 40-річчя Перемоги, 17.

ВАЖЛИВІ ПИТАННЯ

– В селищну раду зверта-
ються мешканці громади з 
питаннями стосовно сплати 
податків в місцевий бюджет. 
Чимало питань пов’зані з по-
датком на землю.

Дійсно, земельний пода-
ток та орендна плата за ко-
ристування землею є одним з 
вагомих джерел наповнення 
місцевого бюджету. Ставка 
земельного податку невели-
ка та нараховується відповід-
но до податкового кодексу 
та затверджується рішенням 
Таїровської селищної ради. 
На 2018 рік ставка розрахо-
вується зонально та може 
відрізнятися в різних населе-
них пунктах. Це видно з при-
веденої нижче таблиці:

ПОДАТОК НА ЗЕМЛЮ
(за сотку):

Податок на землю спла-
чується один раз на рік.

Цій податок можна спла-
тити в будь-якому відділенні 
банку або через термінал в 
смт Таїрове. Розібратися з 
нарахуванням податків та 
процесом оплати допомагає 
касир Євгенія Степанівна, що 
знаходиться на першому по-
версі селищної ради.

Якщо у вас виникли пи-
тання стосовно процедури 

сплати податку, ви можете 
зателефонувати за номером 
0686351784 (касир Євгенія 
Степанівна).

Це стосується фізичних 
осіб. Щодо юридичних осіб, з 
ними укладаються відповідні 
договори оренди, де й визна-
чається розмір оплати.

Окрім земельного по-
датку, існує податок на не-
рухоме майно, відмінне від 
земельної ділянки. Він спла-
чується за житлові примі-
щення: за квартири площею 
більше 60-ти квадратних 
метрів та житлові будинки 
більші за 120 метрів. Цей 
податок є обов’язковим і 
теж сплачується щорічно, а 
його сума встановлюється 
та затверджується рішенням 
Таїровської селищної ради 
на підставі податкового ко-
дексу України. На квадратні 
метри, що перевищують ви-
щезазначену норму, ставка 
визначається від мінімальної 

заробітної плати на 1 січня 
звітного періоду. На 2018 рік 
він становить 0,01%, але вже 
в наступному році може змі-
нитися.

Вкрай важливе питання 
застосування пільг при сплаті 
податків на землю та нерухо-
ме майно. Пільгами можуть 
користуватись пенсіонери та 
багатодітні родини, але для 
того, щоб відбулося нараху-
вання пільг, громадяни ма-
ють надати до селищної ради 
відповідні документи, що під-
тверджують дані пільги.

Звертаюсь до всіх меш-
канців вчасно сплачувати 
дані податки. В 2018 році зе-

Коментує
секретарка
Таїровської

селищної
ради

Валентина
ЗАВАДА:

ШАНОВНІ ЧИТАЧІ! ПІВДЕННА МЕДІА МЕРЕЖА ТА ГАЗЕТА 
«ПІВДЕНЬ» ЧЕКАЄ НА ВАШІ РОЗПОВІДІ, КОМЕНТАРІ, ЗАПИ-
ТАННЯ. НАС ЦІКАВИТЬ ВСЕ, ЧИМ ЖИВЕ ГРОМАДА ТА КОЖЕН 
ОКРЕМИЙ ЇЇ МЕШКАНЕЦЬ.

ЗВЕРТАТИСЯ ДО РЕДАКЦІЇ МОЖНА ЗА ТЕЛЕФОНОМ 30-90-
40, НА ЕЛЕКТРОННУ ПОШТОВУ АДРЕСУ pivden.media@gmail.
com, АБО В ПОВІДОМЛЕННІ НА СТОРІНЦІ ПІВДЕННОЇ МЕДІА 
МЕРЕЖІ В fасеbook.

EЛЕКТРОННА ВЕРСІЯ ГАЗЕТИ «ПІВДЕНЬ» НА www.pivden.media

мельний податок потрібно 
було сплатити до 1 вересня, 
але якщо ви забули це зроби-
ти, можна сплатити до кінця 
року.

Якщо у вас все ж накопи-
чилась заборгованість, а бу-
ває, що у деяких людей вона 
накопичується роками, на неї 
обов’язково нараховується 

ЯК СПЛАЧУВАТИ
ПОДАТОК НА ЗЕМЛЮ?

Таїрове, коопе-
ративи “Таїр та 
“Виноградар” 

17 грн.
01 коп.

С. Лиманка: 
Совіньйон, Люст-
дорф, Дружний, 
Чорноморка, 
Чорноморка-2, 
Червоний Хутір, 
Ульнівка

С. Балка

Пай 1 гектар 
(сільськогоспо-
дарські угіддя)

21 грн.
12 коп.

12 грн.
00 коп.

42 грн.
36 коп.

пеня. Хоч вона й невелика, 
все ж із погашенням подат-
кової заборгованності краще 
не затягувати.

Для зручності сплати по-
датку, публікуємо реквізити:

р/р. 33213813015600
МФО 899998
КОД 37929461

Отримувач: УК в Овідіо-
польському районі ОТГ смт 
Таїрово

Банк: ГУДКСУ в Одеській 
області

Призначення: * ; 101 ; 
18010700 – Земельний пода-
ток з фізичних осіб – ПРІЗ-
ВИЩЕ ІМ’Я ПО БАТЬКОВІ, 
КОД / ІД. КОД ЗЕМЛЕКОРИ-
СТУВАЧА /, АДРЕСА ДІЛЯН-
КИ, ЗА ПЕРІОД / РОКИ /

Нагадаємо, відповід-
но до податкового зако-
нодавства власники землі 
та землекористувачі спла-
чують за землю з дня ви-
никнення права власності 
або права користування 
земельною ділянкою. У 
разі припинення права 
власності або права ко-
ристування земельною 
ділянкою плата за землю 
сплачується за фактичний 
період перебування землі 
у власності або користу-
ванні в поточному році.
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Громадська організація «Нове Таїрове» отримала офі-
ційну відповідь на лист, направлений 10 вересня директору 
ННЦ «Інститут виноградарства та виноробства імені Таїро-
ва» В’ячеславу Власову.

У листі було викладено прохання розглянути питання 
про добровільну передачу землі у власність Таїровської 
громади, відповідно до Генерального плану с. Лиманка - під 
будівництво 2-х шкіл та дитячого садка для жителів «Рай-
дужного». У надії на позитивне рішення на користь грома-
ди під колективним зверненням, що було додано до листа, 
підписалися понад 2000 мешканців житлового масиву.

Відповідь пана Власова дала чітко зрозуміти, що на зем-
лю під соціально значущі об’єкти інфраструктури «Райдуж-
ний» може не розраховувати, принаймні, поки громада не 
поверне Інституту Таїрова невикористані за призначенням 
ділянки площею 5,5 і 15 га, виведені із запасів інституту ще 
в 2012 році. Відповідь більше схожа на публіцистичне есе, 
ніж на офіційну відповідь організації. У цьому есе класич-
ні питання «Хто винен, що «Райдужний» побудований без 
шкіл і дитячих садків?» та «Чому це стало можливим?» так і 
залишилися без відповіді.

Редакція пропонує читачам цей лист повністю, без вне-
сення жодних орфографічних чи стилістичних змін.

Голові
громадської організації
«Нове Таїрове»
Матюшенко К.А.

У відповідь на Ваш лист 
повідомляємо наступне.

– Земельна ділянка, про 
яку йдеться у зверненні і яка 
відображена на схемі, що 
додається до звернення, не 
належить до землекористу-
вання Національного науко-
вого центру «Інститут вино-
градарства і виноробства 
ім. В.Є.Таїрова» НААН Украї-
ни. То є земельна ділянка, 
якою постійно користуєть-
ся Державне підприємство 
«Дослідне господарство 
«Таїровське» Національного 
наукового центру «Інститут 
виноградарства і винороб-
ства ім. В.Є.Таїрова» НААН і 

яка, до речі, відноситься до 
особливо цінних земель.

– Дещо про інше. Питання 
розвитку соціальної інфра-
структури Таїровської селищ-
ної ради виноситься на поря-
док денний загалом вже не 
один десяток років. За остан-
ні роки це питання, як відомо, 
вирішується тільки за раху-
нок земель, що знаходяться 
у постійному землекористу-
ванні Державного підприєм-
ства «Дослідне господарство 
«Таїровське» Національного 
наукового центру «Інститут 
виноградарства і винороб-
ства ім. В.Є.Таїрова» НААН 
України. В період з 2006 р. 
по теперішній час саме на 
означені цілі в господарстві 
вже було вилучено не один 
десяток гектарів продуктив-
них земель, які планувалося 

БЕЗРАЙДУЖНА ВІДПОВІДЬ ПАНА ВЛАСОВА 
МЕШКАНЦЯМ «РАЙДУЖНОГО»

використовувати з науковою 
метою.

Окрім того, в серпні 2009 
р. ДП «ДГ «Таїровське» без-
оплатно передало Таїровсь-
кій селищній раді вартісний 
цілісний майновий комплекс 
разом з дитячим садочком, 
збудований свого часу госпо-
дарством за власні кошти і 
розташований на території 
загальною площею 1 га. У 
вересні 2009 р. місцевій гро-
маді за проханням жителів та 
керівництва селищної ради 
також було передано земель-
ну ділянку загальною пло-
щею 0,7896 га під господар-
чими будівлями та дворами 
(гаражі). Свого часу переда-
но було також місцевій гро-
маді і будівлю, де функціону-
вала громадська лазня, яку 
швидко продали бізнесме-
нам і якою жителі смт Таїро-
ве зараз не можуть користу-
ватися за високих тарифів. В 
2014-2015 рр. було облашто-
вано підземний водовід по 
землям ДП «ДГ «Таїровське» 
протяжністю 5 км., з якого 
споживають воду також і жи-
телі смт. Таїрове, за рахунок 
чого господарство отримало 
збитки розміром в декілька 
сотень тисяч гривень. Ніхто 
нічого не відшкодував. В ми-
нулому році виділено земель-
ну ділянку із земель ДП «ДГ 
«Таїровське» площею 2 га під 
облаштування кладовища.

Це ми тільки частково, 
для загального розуміння, 
навели приклад вкладу Ін-
ституту та нашого дослідно-
го господарства в розвиток 
інфраструктури місцевої 
громади. За 109 років з дня 

заснування  смт. Таїрове зу-
силлями саме Інституту та 
ДП «ДГ «Таїровське» створю-
валась вся інфраструктура 
місцевої громади – будівлі, 
споруди, парки, дороги і т.п.

Але на сьогодні постає 
питання щодо використання 
вилучених на означені цілі у 
нас земель.

Для прикладу: історія ви-
лучення земельної ділянки 
площею 5,5 Га, що знахо-
диться на території Таїровсь-
кої селищної ради Овідіо-
польського району Одеської 
області. Означена земельна 
ділянка знаходиться у постій-
ному землекористуванні ДП 
“ДГ “Таїровське” ННЦ ІВІВ 
ім. В.Є. Таїрова НААН Украї-
ни на протязі багатьох років 
його існування. У 2012 р. за 
зверненням Голови Овідіо-
польської районної держав-
ної адміністрації одеської 
області Жидкова Н.А. та за 
згодою Президії НААН, про-
токол №7 від 27.06.2012 р., 
згадана земельна ділянка 
була передана до земель за-
пасу з метою подальшого ро-
звитку соціальної інфраструк-
тури Таїровської селищної 
ради. Але вже більше шести 
років ця земельна ділянка не 
використовується за новим 
призначенням і невідомо як 
вона буде використовува-
тись далі. 

Інший приклад в тому ж 
2012 р. в господарство також 
на ті ж самі цілі була вилучена 
земельна ділянка загальною 
площею 15,0 Га. Станом на 
сьогодні цільове призначення 
її змінено на ОСГ, її приватизу-
вали взагалі невідомі люди, 

ТАИРОВСКАЯ ГРОМАДА

які до місцевої громади не 
мають ніякого відношення і 
на частині означеної ділянки 
вже побудовані невідомі бу-
дівлі технічного призначення. 

Тому, виходячи із вище-
зазначеного і керуючись гір-
ким досвідом, ми бажаємо 
відновити справедливість і 
перш ніж вирішувати будь-які 
земельні питання пропонує-
мо керівництву земельної 
громади здійснити вичерп-
ні заходи з повернення нам 
вилучених в господарстві 
раніше і не використаних 
за цільовим призначенням 
земельних ділянок площею 
5,5 Га та площею 15,0 Га., що 
безумовно відбулось не без 
відома та за безпосередньої 
участі наших органів місце-
вого самоврядування. За на-
явними ознаками порушень 
земельного законодавства 
стосовно нас, ми терміно-
во звернулися ще в 2014 р. 
до НААН, а надалі і до Гене-
ральної Прокуратури та СБУ. 
Академія прийняла очікуване 
рішення і постановою Прези-
дії НААН “протокол №20 від 
29.10.2014 р.”. Були скасовані 
прийняті раніше постанови 
НААН з приводу вилучення 
згаданих земельних ділянок 
площею 5,5 Га та 15,0 Га. Пові-
домлено про це було також 
всі відповідні органи та силові 
структури. Та земля, на жаль, 
в ДП “ДГ “Таїровське” не по-
вернулася. 

І наостанок ми пропо-
нуємо Вам більш детально 
розібратись з ситуацією, що 
склалася навколо жилмасиву 
“Райдужний”. Чому ніхто не 
задається питанням, як ста-

ло можливим спроектувати 
та реалізувати таку містобу-
дівну документацію, в якій 
не знайшлося місця ніяким 
об’єктам соціальної інфра-
структури, ані дитсадкам, ані 
школам. Чи були громадські 
слухання з цього приводу і 
чим керувались можновладці 
Таїровської селищної ради в 
той час, коли затверджували 
такий Проект будівництва 
“Райдужного”? І чому не 
було належної реакції на той 
час громадської спільноти, 
депутатів Таїровської селищ-
ної ради нарешті? Хто отри-
мав від цього вигоду і планує 
в подальшому для цього ж 
використовувати жителів 
“Райдужного” як заручників 
і з цією ж таки вигодою вико-
ристовувати державні землі, 
призначені для використання 
з науковою метою? Хто може 
відповісти на ці та інші питан-
ня?

Директор,
академік НААН
В.В.Власов

ВІД РЕДАКЦІЇ
Вважаємо, що місцева 

влада має відреагувати 
на цю проблему та вис-
ловити свою думку щодо 
позиції вельмешановного 
пана Власова, проблем 
мешканців «Райдужного» 
та шляхів їх вирішення. 
Можливо, у місцевої вла-
ди знайдуться кращі ідеї? 
Чекаемо реакцію влади 
бажано в діях, але також 
і на сторінках наступного 
номеру газети «Південь».

ПРОИСШЕСТВИЕ

В результате сильного 
шторма 19 ноября к берегу 
неподалеку от Совиньона 
прибило баржу, полную кон-
трабандных сигарет. Всего в 
барже UDP-DM-2309-УДП на-
ходилось 5 млн. сигаретных 
пачек, предназначенных для 
сбыта в Болгарии. Именно в 
эту страну направлялось суд-
но в момент, когда усилил-
ся шторм. Буксирный катер 
«Параллель», который тянул 
баржу, стал терпеть круше-
ние, команда буксира пода-
ла сигнал бедствия, а затем 
открепила баржу с расчетом, 
что ее прибьет к берегу и 
ценный контрабандный груз 
не утонет.

К счастью, возле терпя-
щего бедствие судна оказал-
ся танкер «Аркадия», коман-
да которого эвакуировала 
экипаж буксира в составе ше-
сти человек.

А саму баржу прибило к 
берегу пляжа «Посейдон», 
находящегося вблизи Со-
виньона. При этом баржа 
изрядно повредила причалы 

куреней 121-го причала.
Очевидцу из Совиньона 

Сергею Королюку, который в 
то время оказался на берегу, 
удалось снять на телефон ви-
део, как баржу штормом не-
сет вначале мимо «Лодочной 
станции», затем вдоль берега 
«Талласы». Обе территории 
являются частью Совиньона.

Севшую на мель баржу 
оцепили пограничники. Так-
же определили собственни-
ка судна: оно принадлежит 
ЧАО «Украинское Дунайское 
пароходство». А вот владель-
цев контрабандного товара 
разыскивают.

В то же время в ряде СМИ 
по этому поводу стала по-
являться информация, кому 
может принадлежать кон-
трабандный груз. Так, глав-
ный редактор сайта «Цензор.
НЕТ» Юрий Бутусов связыва-
ет ночное происшествие кон-
трабандистов возле Совиньо-
на с криминальным бизнесом 
одного из известных одес-
ский бандитов «Киселя» – 
Александра Кисиля.

Также есть информация, 
что баржа UDP-DM-2309-УДП 
уже не в первый раз попада-
ется на перевозках контра-
бандных товаров.

Неменьший интерес вы-
звала и дальнейшая судьба 
баржи. Часть пользователей 
Фейсбук, комментирующих 
происшедшее, высказали 
уверенность, что баржа так и 
останется никому не нужным 
металлоломом на берегу 
по примеру севших на мель 
кораблей вблизи Затоки. 
Но буквально уже через не-
сколько дней несамоходное 
судно UDP-DM-2309-УДП с 
нескольких попыток стянули 
буксиром с мели и увели в 
море.

Остается 2 вопроса: 1. 
Кто выкурит эти сигареты, 
или, иными словами, к кому 
«уплыл» контрабандный 
табак? 2. Кто будет возме-
щать убытки, причиненные 
владельцам причалов? Ведь 
ремонт на воде, без возмож-
ности подъезда тяжелой тех-
ники, обычно очень дорог...

ПРИКЛЮЧЕНИЯ КОНТРАБАНДИСТОВ
ВБЛИЗИ СОВИНЬОНА
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На наших землях эта 
пальма первенства по праву 
принадлежит выдающемуся 
виноделу-виноградарю Васи-
лию Таирову. Поселок, целый 
городской район, площадь, 
научно-исследовательский 
институт, опытное хозяй-
ство – везде в названиях его 
славное имя. Каждый житель 
таировской громады что-ли-
бо слышал об этом удиви-
тельном человеке. В край-
нем случае пробовал на вкус 
«плоды его труда». Поэтому в 
1-м номере «Півдня» я решил 
рассказать о других знамена-
тельных личностях, чей вклад 
в развитие таировских земель 
не менее значим. Речь пойдет 
о династии Дайбергов...

Существует еще одна 
причина интереса к этой фа-
милии и ее истории: если о 
том же Василии Таирове есть 
сотни материалов, архивных 
документов и публикаций, то 
о семействе Дайбергов вы не 
найдете практически ниче-
го. Даже «всезнающий Гугл» 
снабжен очень ограниченной 
информацией. Пришлось ее 
систематизировать, расспро-
сить земляков-таировцев, 
выслушать ученых-историков 
– в общем сделать все, чтобы 
узнать наконец-то Правду о 
немецких переселенцах со 
звучной фамилией Дайберг.

ДАЙБЕР
ИЛИ ДАЙБЕРГ?
Вполне принципиальный 

вопрос. Родственники дина-
стии, которые и по сей день 
проживают в Одессе, под-
тверждают фамилию своих 
предков исключительно как 
Дайбер. «Г» в окончании по-
явилась уже после их смер-
ти. Ничего удивительно: эту 
фамилию после Октябрьской 
революции не то что носить 
– произносить боялись. Но 
человеческую память до кон-
ца истребить нельзя: исто-
рия Одессы помнит, как в 
годы ее становления здесь 
оказались тысячи немецких 
переселенцев, основавших 
свое собственное поселение 
Люстдорф, что в переводе на 
русский – «Веселая деревня». 
Подобным образом в наших 
краях появились и братья Дай-
беры. Сначала их было двое, а 
затем к ним присоединился и 
третий – самый младший.

«МИЛЛИОН,
МИЛЛИОН
АЛЫХ РОЗ…»
Жить и обустраиваться им 

поначалу довелось на Ближ-
них Мельницах, расположен-

ных в районе нынешней 
1-й станции Люстдорфской 
дороги. На благодатных укра-
инских землях, в условиях 
теплого климата с огромным 
обилием солнечных дней они 
решили заняться садовод-
ством, разбив на огромной 
площади коммерческий сад. 
Уже через несколько лет слава 
о купцах Дайберах разнеслась 
по всей Российской империи. 
Обратимся к литературной 
классике: вот как описывает 
«коммерческую недвижи-
мость» Дайберов писатель 
Валентин Катаев в повести 
«Белеет парус одинокий»:

«За кладбищем (2-е Хри-
стианское – авт.) потяну-
лись дровяные склады, от 
которых исходил удивитель-
но приятный горячий, но не-
сколько кисловатый запах 
дуба. Сразу бросалось в глаза, 
что по мере приближения 
к Ближним Мельницам, мир 
становился грубее, некраси-
вее. Словно, чтобы украсить 
унылую обреченность мест-
ности, там находились вла-
дения купцов Дайберов (их 
было три брата) – большой 
питомник плодовых декора-
тивных и лесных деревьев, ку-
старников, цветов и прочей 
флоры. Ах, какие розы были у 
Дайберов! Более ста сортов! 
Нежно-белые душистые, с ро-
зоватым оттенком; темные 
густо-махровые, прекрасной 
формы; молочные с персико-
вым отливом; прекрасный бу-
тон на длинном стебле с тем-
но-золотым окрасом; алая с 
прекрасным ароматом!»

Ну, что, уважаемый чи-
татель, представили всю 
эту красоту?! Несомненно, 
Дайберы превосходно зна-
ли свое дело и любили его 
по-настоящему. А вот вам 
еще одно подтверждение 
их высочайшего професси-
онализма и популярности – 
доподлинная рекомендация 
завзятого садовода, еще 
одного известного писателя 
Антона Павловича Чехова: 
«Фруктовые деревья выписы-
вайте только от Дайбера».

Братья действительно 
подходили к своему бизнесу 
исключительно с немецкой 
педантичностью, точностью 
и грамотностью. Им удалось 
наладить систему доставки 
своих саженцев по всей тог-
дашней Российской империи. 
Что касается роз, то Дайберы 
занесены в энциклопедию, 
как лучшие их селекционеры. 
Точнее, там значится лишь 
один Дайбер, скорее всего 
старший, хотя имена каждо-
го так и остались забытыми, 

но Одесса помнит их всех 
по одной лишь фамилии. В 
том же хорошо известном 
селекционном институте, 
который расположен в рай-
оне Ивановского моста, 
Дайберов очень уважают и 
заслужено почитают, ведь 
именно их трудами было вы-
ведено множество сортов 
роз. А еще в истории Одессы 
запечатлен факт: когда же-
нился один из братьев (есте-
ственно на одесситке), было 
приказано срезать миллион 
роз и ими выстелить всю до-
рогу для свадебного корте-
жа. И комната невесты была 
полностью усыпана белыми 
розами. Представили себе 
– ковер из роз?! Одесса по-
сле этого целый месяц лишь 
только об этом и судачила.

ДОМ С
ПРИВИДЕНИЯМИ
Все это происходило в 

конце 19-го века, а в самом на-
чале 20-го Дайберы расшири-
ли свои владения за пределы 
города, в тот район, который 
собственно и именуется ныне 
Дайбергом. Там братья по-
строили огромный загород-
ный дом, а площадь под са-
дами стала зваться поселком 
Дайберов. Долгие годы одес-
ситы могли наблюдать вдоль 
трассы Одесса – Черноморск 
неподалеку от Таировского 
кладбища огромное бетон-
ное строение с колоннами, 
которое в народе окрестили 
«домом с привидениями». 
Окончательно его разрушили 
лишь в начале двухтысячных. 
Этот дом и являлся имением 
помещиков Дайберов. По-
строили его братья незадол-
го до революции. Уже через 
несколько лет «вихри враж-
дебные» стали уничтожать 
все, что было связано со ста-
рым миром, как этого и тре-
бовала большевицкая власть 
– до основанья.

Весной 1919 года, почти 
100 лет назад, одесский ис-
полком Совета рабочих и 
крестьянских депутатов по-
становил изъять у «бывших» 
все имущество, «милостиво» 
оставив им в пользование: 
«по одной паре ботинок, од-
ному костюму или платью, 
по три рубашки, три пары 
кальсон, две простыни, две 
наволочки и по тыще рублей 
на душу». Так началась одна 
из самых трагических стра-
ниц в истории нашего города 
– время «красного террора». 
Возглавил его 33-летний ра-

бочий железнодорожных 
мастерских, первый «крас-
ный комендант» Одессы 

Павел Мизикевич, любимой 
фразой которого была: «Мы 
расстреливаем без стеснений 
и без стеснений об этом гово-
рим». Вне всякого сомнения 
операцией по «экспроприа-
ции» Дайберов руководил 
лично Мизикевич. С тех пор 
их больше никто никогда не 
видел. Скорее всего Дайбе-
ров закололи штыками в их 
собственном доме. Известно 
ли место их захоронения? Ну, 
что вы, читатель, разве «крас-
ные» об этом заботились?! В 
то время они были увлечены 
другими делами – убийства-
ми и грабежами.

Нелюдь Павел Мизике-
вич не на много пережил 
своих убиенных жертв – се-
мью Дайберов. 23 августа 
1919 года в Одессу зашли бе-
логвардейцы и устроили уже 
«белогвардейский террор» 
над «красными». Мизикевич 
с небольшим отрядом из 
5-ти человек был взят в плен 
в районе Черноморки. Его 
бойцов расстреляли сразу, а 
вот ему – извергу – была уго-
тована мучительная смерть: 
сначала его долго пытали, а 
затем живьем закопали в яме 
с негашеной известью.

…Но вернемся в имение 
Дайберов. Их питомник во-
круг загородного дома на 
удивление пережил цунами 
Гражданской войны. Во вре-
мя Второй мировой, говорят, 
в тех зарослях прятались ев-
реи. Но после войны зеленые 
зоны были полностью унич-
тожены. Что касается самого 
имения, то после убийства 
купцов, туда заселили мо-
нахов, которые также были 
вскоре расстреляны. Затем 
там пытались сделать обще-
житие для крестьянской мо-
лодежи, там же скрывались 
от правосудия преступники. 
Но видно столько в том ме-
сте было пролито людской 
крови, что никто не желал 
там подолгу находиться, по-
тому бóльшую часть своего 
века этот дом был пуст, окру-
женный слухами о ночных 
приведениях убиенных душ.

КОМУ ПОМЕШАЛ
ДАЙБЕРГ?
Верх цинизма! – по-друго-

му не скажешь о том факте, 
что в советское время не-
большому хутору на месте 
расстрела династии Дайбе-
ров было присвоено имя Ми-
зикевича. А когда эти земли 
стали интенсивно застраи-

ваться индивидуальными 
коттеджами и многоэтажны-
ми домами, оказалось, что и 
совиньоновцы, и червоноху-
торцы, и радужане – жители 
одного села: хутора Мизике-
вича. Но Закон о декоммуни-
зации не заставил себя долго 

ждать, и в середине прошло-
го года депутаты Таировско-
го поселкового совета еди-
ногласно приняли решение о 
переименовании села Мизи-
кевича в село Дайберг. Тем 
удивительнее итоговое голо-
сование в Верховной Раде, 
где вместо села Мизикевича 
чудесным образом на карте 
Таировской объединенной 
территориальной громады 
появилось село Лиманка. До 
сих пор непонятно: откуда 
взялось это предложение, и 
почему было не учтено мне-
ние жителей населенного 
пункта и депутатов местно-
го совета. Нардеп Василий 
Гуляев, в чьей компетенции 
находился этот вопрос, отве-
чает, что, мол, он не при чем. 
В таком случае, кому вновь 
помешал Дайберг?

ЛЮБАЯ ГАЗЕТА ВРЕМЯ ОТ ВРЕМЕНИ ПРИБЕГАЕТ К 
ИСТОРИИ. ТЕМ БОЛЕЕ, ЕСЛИ ЭТО ПЕЧАТНЫЙ ОРГАН 
МНОГОТЫСЯЧНОЙ ГРОМАДЫ. ИСТОРИЯ ТАИРОВСКИХ 
ЗЕМЕЛЬ ЧРЕЗВЫЧАЙНО ИНТЕРЕСНА И ВО МНОГОМ 
ПОУЧИТЕЛЬНА. ОНА ПЕРЕПОЛНЕНА ВЫДАЮЩИМИСЯ 
ЛИЧНОСТЯМИ, КОТОРЫЕ ВЛОЖИЛИ В ЕЕ ПРОЦВЕТА-
НИЕ СВОИ СЕРДЦА, ДУШИ И ТАЛАНТ. СПРАВЕДЛИВО-
СТИ РАДИ, ИСТОРИЯ ЭТА ВО МНОГОМ ТРАГИЧНА, 
ВПРОЧЕМ, КАК И ИСТОРИЯ ВСЕЙ НАШЕЙ СТРАНЫ. ЕЕ 
ПРАВДИВЫЕ СТРАНИЦЫ ТЩАТЕЛЬНО УМАЛЧИВА-
ЛИСЬ, А ЛЕГЕНДАРНЫЕ ЛИЧНОСТИ ПОДВЕРГАЛИСЬ 
ЗАБВЕНИЮ. И ЛИШЬ ПОСЛЕ ПРОВОЗГЛАШЕНИЯ НЕ-
ЗАВИСИМОСТИ У НАС ПОЯВИЛАСЬ ВОЗМОЖНОСТЬ 
УЗНАТЬ ИСТИНУ О ТОМ, КТО ЯВЛЯЕТСЯ ПО-НАСТОЯ-
ЩЕМУ ТВОРЦОМ ЕЕ ВЕЛИЧЕСТВА ИСТОРИИ.

«КРАПЛИНА СОНЦЯ У ТВОЇЙ ОСЕЛІ» –
ВОЗРОЖДЕНИЕ ПАМЯТИ О ДИНАСТИИ
Еще в 2005-ом году группа энтузиастов во главе с Серге-

ем Дороховским на этой земле, общей площадью в 150 гекта-
ров, решила создать поселок с развитой инфраструктурой и 
индивидуальной застройкой. С выбором его названия споров 
не возникло: Дайберг.

Сегодня это самый динамично развивающийся загородный 
жилой комплекс в одесском регионе: в нем проложены совре-
менные инженерные коммуникации, строятся комфортные 
дома на любой вкус и возможности, обустраиваются подъезд-
ные пути, благоустраивается въездная зона. Только в «Дайбер-
ге» более 8-ми гектаров предусмотрено на зону рекреации и 
отдыха. На ней появятся теннисные корты и мини-футбольное 
поле, детская и спортивная площадки, кино-концертный зал и 
аквапарк. Запланировано строительство Православного хра-
ма. Будут в «Дайберге» и детские образовательные учрежде-
ния – детский сад, школа и Центр творчества.

А в чем же его – «Дайберга» – «изюминка» или просто – 
отличительная черта от множества подобных коттеджных 
городков вокруг Одессы, спросите вы? Их на самом деле 
много. Например, только в «Дайберге» каждый собственник 
имеет возможность пользоваться электронной информаци-
онной системой «личный кабинет». Представьте все удобства: 
начисление и оплата всех видов платежей, обратная связь с 
администрацией, услуги телефонии, IP-телевидения, интерне-
та – абсолютно все в одном «личном кабинете» с неограни-
ченными возможностями: хочешь – удаленно просматривай 
видеокамеры возле своего дома, а хочешь – участвуй в голо-
совании, предложенном администрацией с целью изучения 
общественного мнения по тому или иному вопросу.

О «Дайберге» можно рассказывать бесконечно. Но лучше 
здесь побывать и все рассмотреть своими глазами. Тем бо-
лее «Дайберг» удобно расположен в самом центре таиров-
ской громады. Здесь действительно очень солнечно и по-до-
машнему тепло. А какой потрясающий воздух! Вокруг тихо 
и безопасно, уютно и комфортно. А главная отличительная 
черта, наверное, все же люди – те, кто создает здесь поселок 
действительно европейского уровня. Точь-в-точь как было у 
Дайберов: профессионально, грамотно и педантично. Ведь в 
самом-то деле, что нужно для успеха? А всего-ничего: верную 
стратегию на десятилетия и конкретный результат каждый 
день. Поэтому спасибо всем «дайберцам» за возрождение 
истории и традиций прекрасной династии немецких пересе-
ленцев. Впереди у вас, без сомнения – уверенное завтра и 
счастливое будущее. Ну, а все, кто верит в успех – пусть при-
соединяются!

Материал полосы подготовил
Валерий Зимовец

Руины имения помещиков Дайберов
окрещенные «Домом с привидениями» (Dumskaya.net)

СТРАНИЦА ИСТОРИИ

ДАЙБЕРГ: ВОЗВРАЩЕНИЕ ИМЕНИ
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Картины Овика Зо-
грабяна украшают му-
зеи и частные коллекции 
во многих странах мира, 
его работы можно уви-
деть в галереях Польши, 
Италии, Израиля, Фран-
ции, Германии и Амери-
ки. В то же время среди 
ценителей и покупате-
лей его картин много и 
наших соотечественни-
ков.

Собственно для них 
Овик и открыл очеред-
ную выставку, на кото-
рой представил мно-
го совершенно новых 

работ и тем. В центре 
экспозиции – совсем 
свежая работа, напи-
санная буквально за не-
сколько дней до выстав-
ки – Одесский оперный 
театр. Как признается 
автор, нетронутой оста-
лась только архитектура 
исторического здания, 
а мир вокруг – изменил-
ся через призму автор-
ского восприятия. Но в 
этом и есть особенность 
художника Зограбяна: 
умение не копировать, 
а творить окружающую 
реальность.

МОЖЕТ БЫТЬ,
ЗА ПОРОГОМ
РАСТРАЧЕННЫХ ЛЕТ
Я НАЙДУ ЭТОТ ГОРОД,
КОТОРОГО НЕТ...

PEUT-ÊTRE LES ANNÉES
PERDUES DE SEUIL
JE VAIS TROUVER CETTE
VILLE QUI N’EST PAS…

Посетителям выстав-
ки были представлены 
мокрые от дождя улочки 
несуществующих при-
морских городов, хотя 
кто-то в них увидит свою 
Венецию, кто-то – свою 

Сардинию, а кого-то 
они возвращают в свой 
Крым. А еще – свет го-
родских огней на влаж-
ном асфальте, одинокий 
одноглазый трамвай и 
силуэты прохожих – обя-
зательно яркие, играю-
щие многоцветьем, как 
и все творчество Овика 
Зограбяна. И, конечно 
же, узнаваемые, чисто 
«овиковские» персона-
жи – по-детски наивные, 
добрые и позитивные, 
с чертами армянских, 
еврейских, одесских ти-
пажей.

Кстати, часто в го-
родских пейзажах ху-
дожника, несмотря на их 
вымышленность, можно 
увидеть надпись «Одес-

ГОРОД,
КОТОРОГО НЕТ…

LA VILLE QUI
N’EST PAS

16 НОЯБРЯ В СОВИНЬОНЕ ОТКРЫЛАСЬ ВЫСТАВКА ИЗВЕСТНОГО ХУ-
ДОЖНИКА СОВРЕМЕННОСТИ, ИМПРЕССИОНИСТА ОВИКА ЗОГРАБЯНА. 
ОВИК – ЖИТЕЛЬ НАШЕЙ ТАИРОВСКОЙ ГРОМАДЫ, ЕГО ДОМ, А РЯДОМ 
С НИМ И ХУДОЖЕСТВЕННАЯ ГАЛЕРЕЯ НАХОДЯТСЯ В ЖИЛОМ МАССИВЕ 
СОВИНЬОН.

са» на вывесках кофеен, 
ресторанов или театров. 
Это еще одна интерес-
ная особенность, в кото-
рой нельзя не заметить 
любовь автора к нашему 
городу.

А вот как оценили 
выставку ее посетители. 
Мы расспросили о впе-
чатлениях от увиденно-
го некоторых из них.

ХУДОЖНИК,
ЧТО РИСУЕТ ДОЖДЬ…

Дождливая погода – 
самая любимая у худож-
ника Овика Зограбяна. 
Именно в такие, дожд-
ливые дни ему хочется 
созерцать, фантазиро-
вать, философствовать 
и рисовать. Именно под 
шум дождя Овик созда-
ет больше всего картин. 
Да и в самих картинах – 
много живой, играющей 
красками воды, будь 
то на мокром асфальте 
города, где отражают-
ся предвечерние огни, 
будь то в заводи, в ко-
торой пришвартованы 
парусные лодки, будь то 
на мокром стекле, через 
которое просматривает-
ся умытая природа…

И в то же время кар-
тины Овика Зограбяна 
удивительно светлы и 
солнечны.

Выставка заверши-
лась, но галерея Овика 
Зограбяна остается от-
крытой для всех цени-
телей искусства. И нахо-
дится эта сокровищница 
недалеко от нас – в Со-
виньоне. Посетив гале-
рею, вы сможете пооб-
щаться с самим автором 
и выбрать свою, понра-
вившуюся вам картину.

Даниил Горячкин

Татьяна Бутенко,
организатор выставки,
директор Культурного
центра языков
и искусств «La pipelette»:

– С творчеством Овика 
Зограбяна я познакоми-
лась по рекомендации 
одной художницы. И 
моментально влюбилась 
в его работы. Картины 
Овика я воспринимаю 
как откровенность, они 
несут прекрасное те-
плое чувство, с которым 
не хочется расставаться. 
Поэтому и решила поде-
литься этим чувством с 
другими людьми. На вы-
ставку я пригласила ино-
странных гостей, депута-
тов одесского региона, 
научную и творческую 
элиту нашего города.

Ольга,
жительница Совиньона:

– Впечатления перепол-
няют. Этих эмоций от 
прекрасного порой так 
не хватает в жизни. Та-
кие встречи – это пре-
красный  повод учить 
людей доброте, душев-
ности и красоте. Мне 
кажется, автор сам не-
дооценивает то, чем он 
владеет. В его картинах 
очень много позитива, и 
особенно меня впечат-
лила серия морских пей-
зажей, где, как я узнала 
позже у самого худож-
ника, сюжеты являются 
его художественным вы-
мыслом.

Светлана,
гостья выставки,
сотрудница
Одесской киностудии:

– Спасибо за этот пре-
красный вечер, за эту 
чудесную атмосферу. 
Художник обладает сво-
ей неповторимой ма-
нерой рисования. Это 
чувствуется в каждой 
его работе. Как чело-
век, связанный с кино, я 
сразу обратила внима-
ние, что одна из картин, 
где танцует молодая 
пара,  очень напомина-
ет фильм “Ла-Ла Ленд”. 
Определенно образы 
главных героев, кото-
рых изображает автор 
в своих картинах, наде-
лены чертами доброты и 
искренности.

Ратмир Марочкин,
совиньоновец, близкий
друг художника:

– Мы познакомились с 
Овиком в самом начале 
90-х. Тогда я впервые 
увидел его в Горсаду. Из 
десяти выставленных им 
работ пять я сразу купил. 
Мне понравились его 
картины, они наполнены 
жизнью, радостью и оп-
тимизмом. Тысячи его 
работ приносят наслаж-
дение их владельцам в 
Украине и далеко за ее 
пределами. Желаю ему 
дальнейших удач, чтобы 
он продолжал свой кро-
потливый труд для ра-
дости живущих людей. 
Мы, жители Совиньона, 
очень гордимся, что он 
живет среди нас.

РЕКЛАМА

КУЛЬТУРОМЕТР

РЕАЛЬНИЙ
МАДРИД
НА ТАЇРОВСКОМУ
ПОЛІ

Однією з найяскравіших спортивних подій ми-
нулого місяця було проведення 5-денного лагерю, 
в якому 100 юних футболістів зі всієї України трену-
вали справжні фахівці Мадридського ФК «Реал» – 
клубні тренери Fundación Real Madrid Clinic з Іспанії. 
Тренування проходили на Таїровському централь-
ному стадіоні.

Для хлопців 8-10 років це було справжнє свя-
то, подія, яка запам’ятається на все життя, а для 
деяких – покладе шлях до майбутніх великих пе-
ремог.

На фінальне тренування спортивної школи на 
стадіон завітали голова Одеської обласної держав-
ної адміністрації Максим Степанов і Таїровський 
селищний голова Хасан Хасаєв. Обидва привітали 
футболістів і нагородили найкращих гравців грамо-
тами та поїздкою до Испанії.

Ольга Сікірницька


